

宜蘭縣立復興國民中學

Yi-Lan Fu-Hsing Junior High School

卓越復興，接軌世界

Excellence at Fu-Hsing, Connecting to the World



學校簡介 | School Overview

宜蘭縣立復興國民中學位於臺灣東北部，是宜蘭縣具代表性的優質國中之一。本校兼顧學術表現與多元發展，公立高中升學率長期維持在 88% 以上，深受家長與學生肯定。多年來，各類學生社團表現卓越，展現豐富的校園活力。

Yi-Lan Fu-Hsing Junior High School, located in northeastern Taiwan, is one of the leading junior high schools in Yi-Lan County. The school is widely recognized for its strong academic performance and commitment to holistic education, with the admission rate to public senior high schools consistently exceeding 88%. Over the years, a wide range of student clubs has flourished, creating a vibrant and dynamic campus culture.

多元發展：藝術、表演與體育 | Holistic Development: Arts & Athletics

在藝術與表演領域方面，本校管弦樂團與國樂團培養學生深厚的音樂素養，舞蹈隊屢獲全國學生舞蹈比賽第一名佳績，戲劇社亦以精彩演出展現學生的創意與團隊合作精神。體育方面，籃球、足球與田徑等校隊在各項賽事中持續締造亮眼成績。

In the arts and performing arts, the school's symphony orchestra and traditional Chinese orchestra cultivate students' musical literacy and cultural appreciation. The dance team has repeatedly won first place in national student dance competitions, while the drama club has showcased students' creativity and teamwork through outstanding performances. In athletics, school teams in basketball, soccer, and track and field continue to achieve impressive results in various competitions.



國際視野：接軌全球 | Global Perspective: Connecting Locally & Globally

復興國中尤以國際交流與跨文化教育為發展重點，積極拓展學生的全球視野。本校與澳洲姊妹校 The Illawarra Grammar School 建立穩定交流關係，透過師生互訪、線上學習與文化分享，培養學生的國際理解與溝通能力。此外，舞蹈隊曾受邀赴美國姊妹市洛克維爾市交流演出，成功以藝術為媒介，讓世界看見臺灣學生的自信、創意與文化魅力。

International exchange and cross-cultural education are key priorities at Yi-Lan Fu-Hsing Junior High School. The school maintains a long-term partnership with its sister school in Australia, **The Illawarra Grammar School**, engaging in student and teacher exchanges, online learning, and cultural-sharing activities that broaden students' global perspectives and enhance cross-cultural communication skills. In addition, the school's dance team has been invited to perform in Rockville, USA—Yi-Lan's sister city—using the art of dance to showcase the confidence, creativity, and cultural richness of Taiwanese students on the international stage.

展望未來 | Looking Ahead

展望未來，復興國中將持續深化國際交流、精進教學品質，培育具備全球視野與在地關懷的現代公民，打造具國際競爭力的優質校園。

Looking ahead, Yi-Lan Fu-Hsing Junior High School will continue to strengthen international connections, enhance academic quality, and nurture students with both global vision and local responsibility, striving to build a high-quality campus with strong international competitiveness.

聯絡資訊 | Contact Information:

宜蘭縣立復興國民中學 Yi-Lan Fu Hsing Junior High School

宜蘭縣宜蘭市復興路二段77號 No. 77, Sec.2, Fu-Hsing Rd., Yilan City, Yilan County, Taiwan

03-9322942 Tel:+886 3 932-2942